
Vážený pán predseda, vážené kolegyne, vážení kolegovia, dámy a páni,  

zistenia globálneho hodnotenia Parížskej dohody sú jednoznačné – ľudstvo kráča 

smerom k priepasti. Koľko ďalších klimatických fór ešte potrebujeme, aby sme sa vyhli 

voľnému pádu?  

Počet katastrof súvisiacich s počasím sa za posledné štyri desaťročia takmer 

strojnásobil. Každých päť sekúnd niekto predčasne zomrie v dôsledku znečistenia 

ovzdušia. V dôsledku našej nečinnosti to budú čoskoro iba štyri sekundy. 88 % 

existujúcich ochorení v dôsledku klimatických zmien sa vyskytuje u detí mladších ako 

päť rokov. Ako veľmi ešte chceme ublížiť budúcim generáciám?  

Excelencie,  

môžeme vyhnúť súčasnému kurzu, ktorý nás vedie do záhuby, ale záleží to od 

rozhodnutí, ktoré urobíme. Riešenia pritom stoja priamo pred nami. Na zmiernenie 

dopadov klimatickej krízy máme k dispozícii uskutočniteľné, účinné a finančne 

nenáročné riešenia. Máme na to aj potrebné technológie, zdroje a zručnosti. Len ich 

musíme využiť.  

Naše úsilie musí byť ambiciózne, spoločné a musí sa týkať všetkých. Veda hovorí jasne – 

naše emisie musia začať klesať najneskôr do rokom 2025.   

Slovensko si svoje domáce úlohy plní. Naše emisie už dosiahli vrchol a klesajú. Do roku 

2030 dosiahneme úroveň, ktorá bude o 55 % nižšia oproti roku 1990. V nasledujúcich 

siedmich rokoch preinvestujeme 5 % nášho HDP z verejných zdrojov na dekarbonizáciu 

našej ekonomiky a spoločnosti.  

Slovensko koncom tohto roka končí s využívaním uhlia ako zdroja na výrobu elektriny. 

Do troch rokov ho postupne vyradíme i z procesu výroby tepla. Do roku 2030 plánujeme 

dosiahnuť 29 % podiel obnoviteľných zdrojov na výrobe elektrickej energie. 85 % našej 

elektriny sa pritom už vyrába s nulovými emisiami. Zaväzujeme sa zvýšiť tento podiel do 

roku 2025 až na 90 %. Slovensko sa pripojilo aj ku Globálnemu prísľubu o 

obnoviteľných zdrojoch a energetickej účinnosti.  

Od roku 2015 narástli finančné zdroje Slovenska určené na tzv. zelené riešenia takmer 

päťnásobne, a to vrátane našej zelenšej oficiálnej rozvojovej pomoci, ako aj príspevku do 

Zeleného klimatického fondu. Fond strát a škôd by mal zároveň pomôcť podporiť tých 

najzraniteľnejších – avšak všetci veľkí znečisťovatelia a veľké ekonomiky musia zapojiť 

a zvýšiť svoju pomoc.   

Excelencie,  

urobme z tohto klimatického samitu prvý, ktorého prínosy našich konkrétnych záväzkov 

prevýšia naše výhovorky a uhlíkovú stopu lietadiel, ktorými sme sem prileteli. 


